
         

1 

Utlåtande 2013: RIII (Dnr 328-386/2013) 

 

 

Byggandet av en konstgräsplan invid Norra Reals 

Gymnasieskola i Vasastan 
Motion (2013:28) av Jan Valeskog (S) 

 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motion (2013:28) av Jan Valeskog (S) om byggandet av en konstgräsplan 

invid Norra Reals Gymnasieskola i Vasastan anses besvarad med vad som 

sägs i utlåtandet. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Regina Kevius anför följande. 

 

Ärendet 

 

Jan Valeskog (S) föreslår i en motion (2013:28) att staden bör bygga en 

konstgräsplan invid Norra Reals Gymnasieskola i Vasastan samt att frågan om 

gemensam drift och/eller investering mellan staden och föreningslivet prövas.  

 

Beredning 

 

Ärendet ha remitterats till stadsledningskontoret, fastighetsnämnden, 

idrottsnämnden, utbildningsnämnden, Norrmalms stadsdelsnämnd, 

Östermalms stadsdelsnämnd samt till Stockholms Stadshus AB. Stockholms 

Stadshus AB har i sin tur remitterat ärendet till Skolfastigheter i Stockholm 

AB (SISAB).  

Stadsledningskontoret anser att prioriteringar inom fastställd budget bör 

utgå från den långsiktiga investeringsplan som idrottsnämnden arbetar med. 
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Fastighetsnämnden konstaterar att det är idrottsnämnden som prioriterar 

vad som ska utföras och var. 

Idrottsnämnden konstaterar att det är markägaren, SISAB, som svarar för 

eventuella investeringar på den aktuella ytan men att idrottsnämnden 

tillsammans med utbildningsnämnden och SISAB har inlett en kartläggning 

om hur skolgårdar kan utvecklas för att bättre stimulera idrott och motion.  

Utbildningsnämnden anser att det i grunden är positivt att skolans områden 

nyttjas av så många som möjligt men påpekar även att det pågår ett arbete med 

att utveckla Norra Real som skola vilket kan innebära att delar av skolgården 

kan behöva tas i anspråk. I det läget är det inte lämpligt att lägga en 

konstgräsplan på den föreslagna grusplanen.  

Norrmalms stadsdelsnämnd konstaterar att Norrmalm är den stadsdel som 

har minst antal idrottsytor i Stockholm och anser att det är viktigt att utnyttja 

befintliga idrottsytor maximalt.  

Östermalms stadsdelsnämnd anser att det är angeläget med fler 

konstgräsplaner i stadsdelen. Innerstaden har idag få konstgräsplaner i 

förhållande till invånarantalet samt att befolkningen väntas öka de närmaste 

åren. 

Stockholms Stadshus AB konstaterar att SISAB behöver en beställning från 

utbildningsnämnden för att kunna anlägga en konstgräsplan på skolgården men 

är i grunden positiva till att låta SISAB anlägga konstgräs på skolgårdar. 

Däremot är man tveksam till föreningsdrift på skolgårdar då dessa ska ses som 

en gemensam resurs. 

 

Mina synpunkter 

 

Sedan år 2006 har idrottsnämnden anlagt 48 konstgräsplaner och de närmaste 

åren planeras för ytterligare ett tiotal. Detta är i enlighet med målet om att på 

sikt anlägga alla befintliga grusplaner med konstgräs.  

Samtliga partier i Stockholms stad ställde sig nyligen bakom ett nytt 

idrottspolitiskt program med inriktning på folkhälsa, breddidrott och att få fler 

stockholmare att bli fysiskt aktiva. Skolan har en viktig roll när det 

idrottspolitiska programmet nu ska realiseras och jag är positiv till utvecklade 

idrottsmöjligheter i anslutning till och i samverkan med skolorna.  

I budgeten för 2013 fick idrottsnämnden, utbildningsnämnden och SISAB i 

uppdrag att föreslå och genomföra åtgärder för att tillgängliggöra 

skolidrottssalar och andra idrottsytor efter skoltid. Detta förstärktes i och med 

budgeten för 2014 där berörda nämnder fått i uppdrag att ta fram en 

finansieringsmodell för hur kostnaderna ska fördelas vid anläggandet av 
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konstgräsplaner på skolgårdar. Min förhoppning är att vi gemensamt ska 

kunna hitta lösningar som skapar bättre förutsättningar för föreningslivet och 

därmed gynnar barn- och ungdomsidrotten.  

 

Bilagor 

1. Reservationer m.m. 

2. Motion (2013:28) av Jan Valeskog (S) om byggandet av en 

konstgräsplan invid Norra Reals Gymnasieskola i Vasastan 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Reservation anfördes av borgarråden Karin Wanngård och Roger Mogert 

(båda S) enligt följande. 

 

Vi föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.  

1. tillstyrka motionen. 

2. därutöver anföra följande. 

 

I budgeten för 2013 fick idrottsnämnden, utbildningsnämnden och SISAB i uppdrag 

föreslå och genomföra åtgärder för att tillgängliggöra skolidrottssalar och andra 

idrottsytor efter skoltid. Detta förstärktes i och med budgeten för 2014 där berörda 

nämnder fått i uppdrag att ta fram en finansieringsmodell för hur kostnaderna ska 

fördelas vid anläggandet av konstgräsplaner på skolgårdar. Det behövs mer än 

förstärkta skrivningar och förhoppningar om att vi gemensamt ska kunna hitta 

lösningar som skapar bättre förutsättningar för föreningslivet och därmed gynnar barn- 

och ungdomsidrotten.  

Vi har ett enormt behov av fler idrottsytor i hela Stockholm och detta är tydligast i 

innerstaden. Byråkratiska skäl, att SISAB äger marken och skolan då måste ta hela 

kostnaden för en konstgräsplan, anges bl.a. som skäl för att detta projekt är svårt att 

genomföra. Självklart bör denna satsning prioriteras av staden för att möjliggöra mer 

idrott för ungdomar på skolan liksom för barn- och ungdomar i stadsdelen. Finns den 

politiska viljan går det naturligtvis att hitta en kompromiss och dela 

finansieringsansvaret hos berörda intressenter, idrottsförvaltningen, SISAB, Norra 

Real och stadsdelsnämnden. 

 

Reservation anfördes av borgarrådet Daniel Helldén (MP) enligt följande. 

 

Jag föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Att delvis bifalla förslaget till beslut 

2. Att därutöver anföra följande 
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Satsningar på idrottsytor i och kring skolor gör att anläggningarna kan nyttjas både 

under och utanför skoltid. Det är en smart satsning, särskilt i innerstan, där idrottsytor 

är en bristvara. Bättre utomhusytor för idrott i anslutning till skolor ökar också 

kvaliteten i undervisningen inom ämnet idrott och hälsa.  

Barn har rätt till en god utemiljö, vilket stöds av bland annat Barnkonventionen, 

plan- och 

bygglagen (PBL), arbetsmiljölagen, ordningslagen och skollagen. I Stockholm 

finns idag stora skillnader i hur utemiljön ser ut. En välutformad utemiljö kan 

stimulera till lek och rörelse, ge ökad omvärldsförståelse och vara ett pedagogiskt 

komplement. Den fysiska skolmiljön hänger starkt ihop med barns förutsättningar att 

lära och må bra. 

Vi anser att SISAB ska ges ett bredare uppdrag att i samarbete med berörda 

nämnder och berörda stadsdelar genomföra en kartläggning av Stockholms skolgårdars 

utvecklingsbehov med hänsyn till skolgårdarnas betydelse för lärande, 

kreativitetshöjande och miljömässiga värden. Konkreta förslag på upprustnings- och 

utvecklingsmöjligheter ska tas fram. Eleverna ska själva få vara delaktiga i 

utvecklingen av skolgårdarna. Ytor för organiserad idrott och spontanidrott ska vara en 

självklar del i detta. Inom ramen för utvecklingsarbetet bör parterna diskutera vilka 

idrottsaktiviteter som attraherar såväl killar som tjejer, i syfte att säkerställa jämställda 

satsningar.  

Då ansvaret för investeringar och drift på skolmark återfinns hos SISAB och 

utbildningsförvaltningen bör en viktig del i uppdraget vara att säkra att samarbetet 

mellan idrottsförvaltningen, SISAB och utbildningsförvaltningen utvecklas i syfte att 

öka och förbättra idrottsmöjligheterna på stadens skolgårdar. Vi ser mycket positivt på 

att öka tillgången på idrottsaktiviteter på skolgårdar under de tider då skolverksamhet 

inte pågår.  

 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motion (2013:28) av Jan Valeskog (S) om byggandet av en konstgräsplan 

invid Norra Reals Gymnasieskola i Vasastan anses besvarad med vad som 

sägs i utlåtandet. 

 

 

Stockholm den  

På kommunstyrelsens vägnar: 

S T E N  N O R D I N  

 

Regina Kevius 
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Ulrika Gunnarsson 
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Ärendet 

 

Jan Valeskog (S) föreslår i en motion (2013:28) att staden bör bygga en 

konstgräsplan invid Norra Reals Gymnasieskola i Vasastan samt att frågan om 

gemensam drift och/eller investering mellan staden och föreningslivet prövas.  

 

Beredning 

 

Ärendet ha remitterats till stadsledningskontoret, fastighetsnämnden, 

idrottsnämnden, utbildningsnämnden, Norrmalms stadsdelsnämnd, 

Östermalms stadsdelsnämnd samt till Stockholms Stadshus AB. Stockholms 

Stadshus AB har i sin tur remitterat ärendet till Skolfastigheter i Stockholm 

AB (SISAB).  

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 21 mars 2013 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Stadsledningskontoret kan konstatera att befolkningen i Stockholms stad ökar. I den 

senaste prognosen bedöms Stockholm öka till 965 000 2020.  

Det växande Stockholm ställer stora krav på utbyggnad av både infrastruktur och 

tjänster. Staden är engagerad och beslutsam i de insatser som behöver göras. Av 

kraven och utmaningarna följer att säkra en långsiktig finansiering inom en långsiktigt 

hållbar investeringsstrategi.  

Idrottsnämnden har som andra nämnder att utifrån befintliga prognoser sörja för att 

bästa möjliga prioriteringar görs för nödvändiga investeringar och reinvesteringar 

utifrån budgetförutsättningarna. Idrottsnämnden arbetar för närvarande med att 

fastställa en långsiktig investeringsplan som sträcker sig fram till 2020. 

Idrottsnämnden har då också att visa prioriteringsgrunder i förhållande till fastställda 

mål  

Vidare analys av ett sådant underlag bör också ta hänsyn till exempelvis total 

folkmängd i prioriterade grupper och närhet till idrottsanläggning. Ytterligare 

överväganden för en långsiktigt prioriterad och finansierad utbyggnad bör utgå från 

den plan som idrottsnämnden arbetar med och som kommer att föreläggas 

kommunfullmäktige för beslut.  

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

att anse motionen besvarad med vad som sägs i stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande. 
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Fastighetsnämnden 

 

Fastighetsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 25 maj 2013 att till 

kommunstyrelsen överlämna fastighetskontorets tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

Reservation anfördes av vice ordföranden Jakop Dalunde m.fl. (MP), Nicklas 

Nilsson m.fl. (S) och Maria Öhman (V), bilaga 1. 

 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande daterat den 25 april 2013 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Den aktuella ytan som åsyftas invid Norra Reals Gymnasieskola tillhör fastigheten 

Roslagen 1 som ägs av Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB), vilket innebär att 

frågan om att anlägga en konstgräsplan där, måste tas upp med dem. Då det gäller 

investeringar i idrottsanläggningar utförs dessa huvudsakligen i fastighetsnämndens 

egna anläggningar på uppdrag av idrottsförvaltningen. Det vill säga, det är idrottsför-

valtningen som prioriterar vad som ska utföras och var. Därefter beställs detta av 

fastighetskontoret. Då projektet är genomfört och tas i drift medför detta ett hyres-

tillägg till det internhyresavtal som finns mellan fastighetskontoret och idrottsför-

valtningen. I detta fall, eftersom kontoret inte är ägare av fastigheten, är detta inte 

aktuellt. 

 

Idrottsnämnden 

 

Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 18 juni 2013 att 

godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar remissen. 

 

Reservation anfördes av vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S), bilaga 1. 

 

Reservation anfördes av Åsa Jernberg (MP), bilaga 1. 

 

Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 23 maj 2013 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Den föreslagna markytan invid Norra Reals gymnasieskola utgörs av en 

grusfotbollsplan med spelmått om 60x40 meter. 
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Bilden visar grusfotbollsplanen vid Norra Reals gymnasium. 

 

Markytan ägs av Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB). Det är markägaren som 

svarar för eventuella investeringar på den aktuella ytan.  

Förvaltningen anser att skolgårdar i innerstaden, när sådana utomhusytor finns, 

borde kunna utvecklas för att stimulera till mer rörelse under raster, liksom i 

anslutning till skoldagen. De växande barn- och ungdomskullarna kommer att öka 

behovet av idrottsytor i hela norra innerstaden.  

I sammanhanget ska nämnas att förvaltningen för närvarande, tillsammans med 

utbildningsförvaltningen, kartlägger om det finns skolgårdar som kan vara möjliga att 

utveckla för bland annat motion och idrott liksom om det finns gymnastiksalar som 

kan användas under kvällstid och helger för föreningar och allmänhet. En särskild 

redovisning om skolgårdar och gymnastiksalar kommer att föreläggas nämnden. 

 

Utbildningsnämnden 

 

Utbildningsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 26 september 2013 

att överlåta förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på 

remissen. 

 

Reservation anfördes av Jan Valeskog m.fl. (S), bilaga 1. 

 

Utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 4 september 2013 har 

i huvudsak följande lydelse. 
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Förvaltningen ser positivt på att stadens gemensamma resurser nyttjas i största möjliga 

mån.  

Gymnasieplatser på populära skolor i innerstaden är efterfrågade och inom 

förvaltningen pågår ett arbete med att undersöka möjligheterna att utveckla Norra 

Real. Detta skulle kunna resultera i att en eller flera byggnader i framtiden uppförs på 

marken. I syfte att hålla alla möjligheter öppna vid en eventuell byggnation är det 

därför inte lämpligt att anlägga en konstgräsplan i dagsläget. Frågan kan komma i nytt 

ljus om något år. 

Även om marken skulle vara lämplig (efter det att en eventuell utökning av skolan 

är utredd) så är det enligt det gällande regelverket i staden svårt att genomföra den typ 

av gemensamma projekt som motionären föreslår. Idrottsförvaltningen får inte göra 

investeringar på annans fastighet (vilket SISAB:s mark formellt är, trots att det är ett 

helägt kommunalt bolag). En investering av konstgräs läggs på skolans budget och 

kommer ett innebära en ökad hyreskostnad. 

 

Norrmalms stadsdelsnämnd 

 

Norrmalms stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 23 maj 2013 

att remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Särskilt uttalande gjordes av vice ordförande Anita Lindskog (S), bilaga .1 

 

Norrmalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 16 april 2013 

har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen är positiv till förslaget. Som Jan Valeskog framhåller är Norrmalm den 

stadsdel som har minst idrottsanläggningar och antalet barn och ungdomar kommer 

successivt att öka. Förvaltningen delar därför uppfattningen att de idrottsplatser som 

finns måste utnyttjas maximalt. Stadsdelsnämnden har ansvar för investeringar och 

underhåll av allmän parkmark och kan således inte bidra till finansiering av den 

föreslagna konstgräsplanen. Stadsdelsnämnden kan dock inte bidra till finansiering av 

den föreslagna konstgräsplanen. 

 

Östermalm stadsdelsnämnd 

 

Östermalm stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 23 maj 2013 

att godkänna och överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Birgit Marklund m.fl. (S), bilaga 1. 
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Östermalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 30 april 2013 

har i huvudsak följande lydelse. 

 

SDF är positiv till förslaget. Som Jan Valeskog framhåller har Norrmalms stadsdels-

område minst idrottsanläggningar i förhållande till folkmängd och befolkningen 

kommer att öka kraftigt både i Norrmalms och Östermalms stadsdelsområden i och 

med byggandet av Norra Djurgårdsstaden, Hagastaden. Albano m.m. SDF delar därför 

uppfattningen att de möjliga platser som finns måste utnyttjas. 

 

Stockholms Stadshus AB 

 

Stockholms Stadshus AB:s yttrande daterat den 21 september 2013 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

SISAB har som uppdrag att tillhandahålla utbildningslokaler och därtill hörande 

skolgårdar och kan därmed tillgodose behovet av ytterligare bollplaner.  

I ramavtalet avseende utbildningslokaler, som beslutats av kommunfullmäktige, 

behandlas hantering av konstgräsanläggningar. En anläggning av konstgräs kan 

beställas hos SISAB av utbildningsnämnden och medför hyrestillägg i två nivåer; för 

mindre plan, 7-manna-bollplan/multisportanläggning respektive stor plan, 11-manna-

bollplan/idrottsanläggning. Därefter har SISAB det samlade ansvaret för drift, skötsel, 

underhåll och reinvesteringar. Nyanläggning av en ny konstgräsplan från SISAB 

kräver en beställning av utbildningsnämnden. SISAB kan därefter, som bolaget anger, 

medverka till att fler konstgräsplaner anläggs i innerstaden. De bollplaner, som SISAB 

har, kan nyttjas av allmänheten efter skoltid, eller bokas genom idrottsnämnden av den 

som önskar.  

För att konstgräsplaner ska hålla och bibehållas i brukbart skick kräver de 

kontinuerligt underhåll. Detta medför ökade kostnader, som måste kunna bäras av 

hyresgästen enligt den självkostnadsprincip, som ramavtalet och SISAB:s verksamhet 

bygger på.   

     Sammantaget ställer sig koncernledningen positiv till att SISAB bidrar till att 

tillhandahålla fler konstgräsplaner utifrån ovan redovisade förutsättningar. 

     Förslaget om gemensam investering/drift av konstgräsplanen med en 

idrottsförening anser koncernledningen vara olämplig. Skolgården är en allmän plats 

som ska kunna nyttjas av allmänheten efter skoltid.  

     För att få effektivitet och jämförbar kvalité i drift- och underhåll av konstgräsplaner 

bör ansvaret för detta även vara SISAB:s enligt gällande ramavtal. 

 

Underremiss SISAB   

SISAB följer det ramavtal som finns mellan SISAB och utbildningsförvaltningen, 

stipulerande självkostnadsavtal.  

När en beställning inkommer från utbildningsförvaltningen beträffande anläggande 
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av en konstgräsplan vid Norra Real utför SISAB själva anläggningen. SISAB har dock 

inte i uppdrag att själva anlägga en konstgräsplan utan att det ligger en beställning i 

grunden. 
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Bilaga 1 

Reservationer m.m. 
 

Fastighetsnämnden 

 

Reservation anfördes av vice ordföranden Jakop Dalunde m.fl. (MP), Nicklas 

Nilsson m.fl. (S) och Maria Öhman (V) enligt följande.  

 

Att föreslå kommunfullmäktige att bifalla motionen samt till detta lägga till följande: 

I motionen som är författad av Jan Valeskog (S) anförs att Norrmalm är den 

stadsdel som har minst antal anläggningar för idrott i staden i förhållande till 

befolkningsmängden samt att antalet ungdomar i hela norra innerstaden kommer att 

öka kraftigt, med närmare 3 000 barn i åldern 6-15 år fram till år 2020. Författaren 

anser att insatser måste ske för att möta den stora efterfrågan som finns på 

idrottsplatser idag och framöver, samt att möjligheten att hitta helt nya platser för detta 

är små i denna del av staden. Därför föreslås i motionen, i syfte att bättre utnyttja 

befintliga möjliga platser, att lägga konstgräs på grusplanen invid Norra Reals 

gymnasieskola. Marken ifråga ägs idag av SISAB och måste därför inarbetas i deras 

budget inför kommande budget. Det står klart att underskottet at bra fotbollsplaner är 

ett stort problem i Stockholm, inte minst i innerstaden, som påverkar stockholmarnas 

möjligheter till god hälsa negativt. Att ha bra fotbollsplaner i direkt anslutning till en 

skola, där barn och unga redan rör sig, ger stora fördelar. Mot den bakgrunden ska 

staden ge idrottsförvaltningen, SISAB och fastighetskontoret i uppdrag att arbeta 

vidare med förslaget. 

 

Idrottsnämnden 

 

Reservation anfördes av vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) enligt 

följande.  

 

Idrottsnämnden föreslår att kommunfullmäktige bifaller motionen 

Nämnden anför därutöver följande:  

Vi har ett enormt behov av fler idrottsytor i hela Stockholm och detta är tydligast i 

innerstaden. En konstgräsplan vid Norra Real vore ett välkommet tillskott och vi 

rekommenderar kommunfullmäktige att besluta att ge berörda nämnder eller bolag i 

uppgift att anlägga konstgräset i enlighet med motionen. 

 

Reservation anfördes av Åsa Jernberg (MP) enligt följande. 

 

Nämnden bifaller i huvudsak förvaltningens förslag till yttrande. 

Nämnden anför därutöver följande: 
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Satsningar på idrottsytor i och kring skolor gör att anläggningarna kan nyttjas både 

under och utanför skoltid. Det är en smart satsning i en stad där bra idrottsytor är en 

bristvara. Bättre utomhusytor för idrott i anslutning till skolor ökar också kvaliteten i 

undervisningen inom ämnet idrott och hälsa. 

Vi ser positivt på att, i enlighet med motionens intentioner och den kartläggning 

som pågår, öka möjligheten till idrottsaktiviteter på skolgårdar under de tider då 

skolverksamhet inte pågår. Då ansvaret för investeringar och drift på skolmark 

återfinns hos SISAB och utbildningsförvaltningen bör samarbetet mellan 

idrottsförvaltningen, SISAB och utbildningsförvaltningen utvecklas i syfte att öka och 

förbättra idrottsmöjligheterna på stadens skolgårdar. 

Inom ramen för utvecklingsarbetet bör parterna diskutera vilka idrottsaktiviteter 

som attraherar såväl killar som tjejer, i syfte att säkerställa jämställda satsningar. Det 

är viktigt att en utveckling av idrottsytor på skolgårdar inte resulterar i verksamhet 

som primärt nyttjas av enbart ett kön. 

 

Utbildningsnämnden 

 

Reservation anfördes av Jan Valeskog m.fl. (S) enligt följande.  

 

att  tillstyrka motionen. 

att därutöver anföra följande. 

Att bygga bort existerande fotbollsplan, som förvaltningen antyder är möjligt, vore i 

praktiken en katastrof både för Norra Reals elever och för de tusentals barn och 

ungdomar som använder denna idrottsyta på Norrmalm, vilket är den stadsdel med 

absolut minst antal idrottsytor i förhållande till antalet barn- och ungdomar i 

Stockholm. Det får inte ske. 

Byråkratiska skäl, att SISAB äger marken och skolan då måste ta hela kostnaden 

för en konstgräsplan, anges också som skäl för att detta projekt är svårt att genomföra. 

Självklart bör denna satsning prioriteras av staden för att möjliggöra mer idrott för 

ungdomar på skolan liksom för barn- och ungdomar i stadsdelen. Då får man 

naturligtvis hitta en kompromiss och dela finansieringsansvaret hos berörda 

intressenter, idrottsförvaltningen, SISAB, Norra Real och stadsdelsnämnden. 

 

Norrmalms stadsdelsnämnd 

 

Särskilt uttalande gjordes av vice ordförande Anita Lindskog (S) enligt 

följande. 

 

Vi är mycket positiva till förslaget i remissen och ser också med tillfredställelse på att 

förvaltningen tillstyrker ärendet. Det är dock mycket angeläget att finansieringen 

klaras ut och att projektet kan komma till stånd med det snaraste. 
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Östermalms stadsdelsnämnd 

 

Särskilt uttalande gjordes av Birgit Marklund m.fl. (S) enligt följande. 

 

Införandet av konstgräs på fotbollsplaner är en viktig fråga för innerstaden, där det 

råder stor brist på konstgräsplaner. Barn och ungdomar på Östermalm och Norrmalm 

saknar likvärdiga möjligheter i andra kommuner att ägna sig åt fotboll – spontant och 

organiserat. Vi måste kunna erbjuda både pojkar och flickor en idrottsverksamhet som 

inte ligger alltför långt bort från bostaden. 
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Bilaga 2 

 

 

KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Motioner 

 

 

2013:28 

  

  

2013:28 Motion av Jan Valeskog (S) om byggandet av en 

konstgräsplan invid Norra Reals Gymnasieskola i 

Vasastan 

Dnr 328-386/2013 

 

 

Norrmalm är den stadsdel som har minst antal anläggningar för idrott i staden, 

i förhållande till befolkningsmängd. Antal skolungdomar i hela norra 

innerstaden (Norrmalm och Östermalm) kommer också att öka kraftigt, med 

närmare 3 000 barn, i åldern 6-15 år fram till år 2020.  

 Insatser måste ske för att kunna möta den stora efterfrågan som finns på 

idrottsplatser idag och som kommer blir än större åren framöver. 

Möjligheterna att hitta helt nya platser för detta är svårt i denna del av staden 

och de få, möjliga platser som finns måste därför utnyttjas maximalt. Ett 

utomordentligt sätt att göra det på är att lägga konstgräs, vilket är möjligt invid 

gymnasieskolan Norra Real i Vasastan. 

 De fotbollsklubbar som finns i Vasastan, exempelvis NSK, Norrtulls Sport-

klubb, har en omfattande verksamhet, med närmare 1000 aktiva medlemmar. 

Jämfört med de flesta andra fotbollsklubbar har klubben ingen ”egen” 

fotbollsplan, trots sin omfattande verksamhet. En samverkan om denna 

fotbollsplan med konstgräs, mellan Norra Reals Gymnasieskola och 

föreningen NSK, skulle kunna innebära både längre driftskostnader och 

kanske minskade kostnader för investeringen av konstgräs på platsen. 

 

 Mot denna bakgrund föreslår jag 

 att staden beslutar att bygga konstgräs på planen invid Norra Reals 

Gymnasieskola 
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 att frågan prövas om gemensam drift och/eller investering av 

konstgräs på platsen, mellan staden, Norra Reals Gymnasium och 

NSK 

 

 

Stockholm den 4 mars 2013 

Jan Valeskog 

 

 

 


